

# 第28屆教育部國家講座主持人推薦書

112.11版

(受理期限：112年11月27日至112年12月29日)

(請同時檢送中文版及英文版推薦書)

主持人簡介						
姓名		性別		出生 年月	(以113年1月1日年 齡未逾70歲為限)	電子 信箱
服務學校				職稱		
申請 資格	<input type="checkbox"/> 中央研究院院士。 <input type="checkbox"/> 曾獲得本部學術獎滿3年。 <input type="checkbox"/> 在國內外學術或專業領域上有與前二款相當之傑出貢獻。請說明：					
申請 類科	<input type="checkbox"/> 人文及藝術 <input type="checkbox"/> 社會科學 <input type="checkbox"/> 數學及自然科學 <input type="checkbox"/> 生物及醫農科學 <input type="checkbox"/> 工程及應用科學			學術 專長		
通訊處				聯絡方式	電話：	
◎113學年度至116學年度是否將休假研究或退休？ <input type="checkbox"/> 是：_____； <input type="checkbox"/> 否 如上述選項勾選「是」且為「退休」者，請學校敘明後續處理方式為何：						
學歷						
經歷	服務單位	專/兼任	職稱	起迄年月		

請黏貼二吋照  
片乙張於此欄  
(影像檔亦可)

## 一、教學及帶領研究團隊表現及相關績優事蹟

\* 國家講座受推薦或遴選時，應持續積極從事學術研究與教學，爰請說明其得以樹立教學典範之教學規劃與績效。

## 二、從事研究過程及重要學術研究成果

## 三、學術研究之社會貢獻

## 曾獲得之學術獎勵情形

## 代表著作（至多5件）並檢附著作

- \*如上次提出申請未獲選者再次申請應標註新增著作，同時提供本次與上次申請之著作差異對照表及差異說明。
- \*如曾獲選學術獎或國家講座主持人者，請標註上次獲選後之新增著作，同時提供本次與獲選時之著作差異對照說明。

## 參考著作目錄（無須檢附著作）

#### 四、國家講座規劃內容

##### 教學課程規劃重點

\*應說明如何引導學術思潮，樹立學術典範之規劃。(應以具有創新性或探討尖端知識之課程為佳)

##### 提供跨校性選修課程、遠距教學、巡迴講座規劃

##### 研究重點及方向

##### 預期研究及教學效益

<b>五、學校資源配合狀況</b>				
<b>學校對於講座主持人教學研究各項資源配合內容</b>				
<b>六、是否曾任國家講座主持人 (請勾選)</b>		<b>是 (第幾屆)</b>		<b>否</b>
<b>前次國家講座計畫預期效益</b>				
<b>前次國家講座執行情形</b>				
<b>七、五年內是否有違反學術倫 理情事(請勾選)</b>		<input type="checkbox"/> 否。 <input type="checkbox"/> 是，請說明涉及案件及處分情形：		

附註：

- 一、本推薦書乙式6份，請以 A4格式填列，並提供電子檔光碟(推薦書含 word 檔；相關附件資料以 pdf 檔為主)。
- 二、重要之學術研究成果，請擇要填報，並送繳具有代表性，足以顯現個人在學術上之重要貢獻及傑出成就之著作及文件影本，並請檢送代表著作乙式6份，俾利審查。
- 三、本表格欄位如不敷使用，請自行調整之。

## ○○大學申請第○屆國家講座檢核表(112.11版)

申請類別 <sup>1</sup>	序號	申請人姓名	科系	年齡 <sup>2</sup>	學術專長 (請與推薦書相同)	檢核項目 <sup>3</sup> (請依序置放)
人文及藝術						<input type="checkbox"/> 中文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> 英文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> CV(單獨置放) <input type="checkbox"/> CV(已納入推薦書) <input type="checkbox"/> 代表著作(以上皆1式6份) <input type="checkbox"/> 曾獲學術獎( 屆) <input type="checkbox"/> 曾獲國家講座( 屆)
社會科學						<input type="checkbox"/> 中文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> 英文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> CV(單獨置放) <input type="checkbox"/> CV(已納入推薦書) <input type="checkbox"/> 代表著作(以上皆1式6份) <input type="checkbox"/> 曾獲學術獎( 屆) <input type="checkbox"/> 曾獲國家講座( 屆)
數學及 自然科學						<input type="checkbox"/> 中文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> 英文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> CV(單獨置放) <input type="checkbox"/> CV(已納入推薦書) <input type="checkbox"/> 代表著作(以上皆1式6份) <input type="checkbox"/> 曾獲學術獎( 屆) <input type="checkbox"/> 曾獲國家講座( 屆)
生物及 醫農科學						<input type="checkbox"/> 中文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> 英文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> CV(單獨置放) <input type="checkbox"/> CV(已納入推薦書) <input type="checkbox"/> 代表著作(以上皆1式6份) <input type="checkbox"/> 曾獲學術獎( 屆) <input type="checkbox"/> 曾獲國家講座( 屆)
工程及 應用科學						<input type="checkbox"/> 中文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> 英文推薦書(已用印) <input type="checkbox"/> CV(單獨置放) <input type="checkbox"/> CV(已納入推薦書) <input type="checkbox"/> 代表著作(以上皆1式6份) <input type="checkbox"/> 曾獲學術獎( 屆) <input type="checkbox"/> 曾獲國家講座( 屆)
★請提供內有所有候選人完整資料之光碟1份(非1人1份)						<input type="checkbox"/> 光碟(推薦書應為用印後之 PDF)
申請資格	<input type="checkbox"/> 以上○位被推薦人經確認均未有教師法第14條第1項或第15條第1項各款情形之一。					
審議程序	<input type="checkbox"/> 以上○位被推薦人，業經○年○月○日第○次學校教師評審委員會審議通過；被推薦人如為教評會委員，符合迴避原則(檢附教評會利益迴避規定如附件)。					

備註：

- 教育部設置國家講座辦法第3條：「國家講座主持人由大學就具有前條資格者，於校內進行實質審核，並提報校級教師評審委員會通過後，報本部推薦；各大學每一類科至多以推薦4人為限，並由本部遴選之。」

2. 教育部設置國家講座辦法第2條：「國家講座應由大學專任教授，於學校報教育部推薦截止日時年齡未逾70歲。」
3. 請學校承辦人務必確認申請人出具中、英文版推薦書為當年度**教育部發函公告版本**，其中 PDF 檔應為用印版（核蓋關防），並逐項檢視內容是否缺漏；檢核項目之「CV(單獨置放)」及「CV(已納入推薦書)」請擇一勾選。
4. 本表正本隨文發送後，請將本表格電子檔(word)**連同校內教評會利益迴避規定檔案**寄送教育部周小姐，E-mail：[chunyi@mail.moe.gov.tw](mailto:chunyi@mail.moe.gov.tw)。

承辦人(請核章)：

單位主管(請核章)：

# The Ministry of Education's 28th Annual National Professorship Awards

(Application Period: November 27, 2023–December 29, 2023) **November 2023**

(Please submit an English language and Chinese language form)

## Details of Nominee

<b>Name:</b>	<b>Gender:</b>	<b>Birthdate:</b> <i>(Must not be older than 70 on January 1, 2024)</i>	<b>Email address:</b>
--------------	----------------	--	-----------------------

<b>Institution / Organization:</b>	<b>Position Title:</b>
------------------------------------	------------------------

**Requirements** (*select at least one*):

- Be an academician of Academia Sinica;
- Have received a Ministry of Education Academic Award at least three years earlier;
- Have some outstanding achievement equivalent to being an Academia Sinica academician or to receiving a Ministry of Education Academic Award, in an academic or professional field in Taiwan or in another country. (*please give details*)

<b>Field</b> <i>(select one)</i>	<input type="checkbox"/> Humanities and Arts <input type="checkbox"/> Social Sciences <input type="checkbox"/> Mathematics and Natural Sciences <input type="checkbox"/> Biology, and Medical and Agricultural Sciences <input type="checkbox"/> Engineering and Applied Science	<b>Area(s) of Specialization:</b>
-------------------------------------	--	-----------------------------------

<b>Contact Address:</b>	<b>Contact Telephone:</b>
-------------------------	---------------------------

Ⓒ **Will the nominee be on sabbatical or retire between the 2024 academic year and the 2027 academic year?**     No     Yes (*If Yes, please ask the university to give details*)

<b>Educational Background</b>	<b>Photo</b>  (an electronic image file is acceptable)
-------------------------------	--



**Professional Employment History**

<b>Institution / Organization</b>	<b>Position Title</b>	<b>Full-time / Part-time</b>	<b>Dates (<u>month/year</u>)</b>

**1. Performance Teaching and Leading a Research Group, and Outstanding Related Achievements**

**2. Nominee's Research Approach & Methodology, and Important Academic Research Results**

### **3. Social Contribution of Nominee's Academic Research**

#### **Academic Awards**

#### **Representative Publications**

✧ Please list up to 5 representative publications and attach a copy of each

- ✧ If the nominee applied earlier but was not selected, please indicate any newly added publications since the last time they applied and provide a separate table of the publications listed for this application and for the last time they applied, and outline the differences between them.
- ✧ If the nominee has previously received an academic award or held a national chair professorship, please indicate which publications were completed since the most previous such award or professorship and outline how these publications differ from the nominee's earlier publications.

## **List of Other Publications - for Reference**

※ There is no need to attach a copy of the publications listed below

### **4. Proposed National Professorship**

#### **Key Focus of Planned Courses**

※ Please explain how the planned courses would play a leading role in shaping the direction of academic thought and present an exemplary role model for the academic community, in particular courses of an innovative nature or that investigate advanced cutting-edge knowledge.

#### **Planned Elective Courses that Students from Other Universities can Take, Distance Education Courses, and Lecture Tour(s) Around the Country**

**Research Focus and Direction**

**Anticipated Research and Teaching Results**

**5. Resources to be Contributed by University**

**Resources that the University will provide for the Nominee's  
National Professorship Teaching and Research Activities**

--

<b>6. Has the Nominee Ever Previously Held a National Professorship?</b>	<b>Yes</b>		<b>No</b>	
--	------------	--	-----------	--

<b>Anticipated Results Set out in the Proposal for the Previous National Professorship</b>
--

--

<b>Results Achieved During the Previous National Professorship</b>
--

--

**7. Has the nominee been found guilty of any violation of academic ethics in the last 5 years?**

- No**  
 **Yes** (*If Yes, please give details*)

Remarks:

1. Please submit **six** signed or stamped copies of the completed recommendation form printed on A4 size paper, an electronic version in MS-Word format, and an electronic version in PDF format.
2. Please submit **six** hard copies of each representative publication that demonstrates the nominee's personal outstanding academic achievements and their important academic research contribution(s).
3. If there is insufficient space for your response in any section above, you may enlarge that part of the form.